
 

 رئیس مدارس خارج از کشور:
 مخالف برگزاری »آزمون یوس« 

در ایران هستیم!
 رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت 
 )YÖS( آموزش و پرورش در مورد برگزاری آزمون یوس
در ایران گفت: این آزمون مهاجرفرستی و دست اندازی به 
نیروی انسانی کشور ماست. این کار مالباختگی و اغواگری 
مردم را در پی دارد. پیش از این فیاضی تاکید کرده بود که 
دانش آموزان ایرانی به دلیل اغوا به مالباخته تبدیل می شوند، 
زیرا مدارس و دانشگاه های ترکیه در مقطع لیسانس هیچ 
برتری بر مدارس و دانشگاه های ایرانی ندارند، اما تبلیغات 
موسسه مذکور آن ها را نهایتاً پس از مهاجرت به مالباخته 
تبدیل می کند. او در رابطه با پیگیری مرکز امور بین الملل 
و مدارس خارج از کشور در خصوص برگزاری رسمی چنین 
آزمونی در کشور تاکید کرد که همین حالا و به محض 
شنیدن خبر در حال پیگیری این موضوع هستند. وزارت 
آموزش و پرورش ایران در خردادماه سالجاری در نامه ای به 
اداره کل کنسولی وزارت امور خارجه نسبت به فعالیت برخی 
موسسات خصوصی خارجی که بدون اخذ مجوز قانونی 
مبادرت به جذب دانش آموزان ایرانی در مدارس کشورهای 
خارجی می کنند، هشدار داده و خواستار جلوگیری از فعالیت 
یک موسسه ترکیه ای شده بود. همچنین فیاضی گفته 
بود که از وزارت امور خارجه خواسته اند که این موضوع به 
سفارت ترکیه منعکس و از آن ها خواسته شود فعالیت اعزام 
دانش آموز ایرانی به مدارس ترکیه از طریق موسسه یاد شده 
متوقف شود و با هیچ یک از موسسات ایرانی دیگر در این گونه 
اعزام های بدون مجوز دانش آموزان ایرانی به مدارس ترکیه 
همکاری نکنند. رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج 
از کشور وزارت آموزش و پرورش تاکید کرد: این کار بسیار 
خبط و خطاست و همین حالا برای پیگیری این موضوع به 
یکی از نهادهای نظارتی آمده ام. او در مورد چرایی اشکال 
برگزاری چنین آزمونی در کشور بیان کرد: مشکل این آزمون 
مهاجر فرستی و دست اندازی به نیروی انسانی کشور ماست. 
این کار مالباختگی و اغواگری مردم را در پی دارد. همه 
دانشگاه های ما تا فوق لیسانس از دانشگاه های ترکیه بهتر 
هستند و ما با یکدیگر رقابت داریم و این کار با نگاه جذب و 
نگهداشت نخبگان در کشور مغایرت دارد. ما در برخی موارد 
از کشور ترکیه بهتر هستیم و آنها از ما عقب تر هستند و در 
برخی موضوعات دیگر ترکیه از ما جلوتر است و حتی در 
موضوعاتی با یکدیگر برابری می کنیم. به هر حال ما در خیلی 
موضوعات از ترکیه بالاتر هستیم. فیاضی با یادآوری قول 
سفیر ترکیه در ایران برای جلوگیری از این شکل از تبادل 
دانشجو، خاطرنشان کرد: سفیر ترکیه به دفتر وزارت خارجه 
ما قول داده بود که دیگر این اقدام را انجام ندهند و جلوی 
آزمون یوس و موسسات مربوط به آن در ایران را بگیرند، ولی 

زیر قول خود زدند.

 عامل ترافیک کرج
از مسئولان راهنمایی و رانندگی و شهرداری تقاضا داریم 
که نسبت به جمع آوری دستفروشان اتوبان تهران کرج در پل 
کلاک اقدامی صورت بگیرد واقعا باعث ترافیک و خطرناک 
هستند این دستفروشان درحضور پلیس دستفروشی می کنند 
تعداد زیادی هم هستند. واقعا این ترافیک سرسام آور است و 

هیچ کس هم فکری برای این ترافیک نمی کند. 
کمالی از کرج

گرانی مسکن
گرانی مسکن سر به فلک کشیده است و دیگر این گرانی 
آنقدر تکراری شده است که مسئولان نیز آن را به فراموشی 
سپرده اند و صاحبخانه ها خودشان برای خانه هایشان تصمیم 
می گیرند. از طرفی چرا کسی که 5 طبقه خانه دارد پارکینگ 
خانه را به مستاجر آن خانه کرایه نمی دهد و پارکینگ را با 
قیمتی جدا به کس دیگری اجاره می دهد مسئولان لازم است 

که بازرسی هایی در این مورد انجام دهند. 
سعادت از تهران 

افزایش حقوق
هر سال براي افزایش حقوق به خصوص افرادي که طبق 
قانون وزارت کار و امور اجتماعي حقوق مي گیرند، بحث 
و بررسي صورت مي گیرد و دست آخر مبلغ ناچیزي به 
حقوق ها افزوده مي شود. مسئولان باید هنگام تصمیم گیري، 
تمامي جوانب را بسنجند و مطابق با تورم حقوق ها را افزایش 

دهند. 
صمدی از تهران 

دستفروشان مترو
مشکلات حل نشدنی دستفروشان مترو چه زمانی حل 
خواهد شد؟ آقای شهردار اگر یک روز با مترو رفت و آمد 
می کردن باز هم اینقدر نسبت به مترو بی اهمیت بودند؟ 
بعضی روزها پله برقی خراب، مزاحمت های دستفروشان، 
دیرآمدن مترو را چطور می توانیم مرتفع سازیم لطفا به 

مشکلات مترو رسیدگی کنید. 
یک شهروند از تهران

سطل های زباله
به پیمانکاران شهرداری بگویید سطل های زباله را بعد از 
تخلیه وسط کوچه و خیابان رها نکنند. کارگران زحمتکش 
این پیمانکاران خیلی وقت ها بعد از خالی کردن سطل ها 
بدون اینکه آن را سر جای خود قرار دهند همین طور وسط 

خیابان رها می کنند!
شادمهر از تهران 

  آرمان ملی: همه مردم در ماه های گذشته 
این خبر را زیاد شنیده اند؛ تعطیلی مدارس در 
روز یا روزهای آینده است. ممکن است شما 
هم دانش آموزانی را دیده باشید که از روز و 
شب قبل از رفتن به مدرسه، مدام شاخص 
آلودگی هوا را از سایت های مربوطه چک 
می کنند تا بدانند فردا قرار است به مدرسه 
بروند یا نه و البته باید گفت که متأسفانه مدرسه 
نرفتن موجب خوشحالی تعداد زیادی از آن ها 
می شود هرچند که داد وزیر آموزش و پرورش 
اخیرا بر سر تداوم این مدرسه نرفتن ها بلند شد 
خصوصا که در سال های پیش)از زمستان 98( 
تا همین چند وقت اخیر کرونا هم عاملی بود تا 
دانش آموزان بیش از دو سال در خانه و از طریق 
فضای مجازی به مدرسه بروند؛ فضایی که به 
گفته بسیاری از همین مسئولین وقت منجر به 
ایجاد خواسته های جدید در دانش آموزان شد. 
موضوع ما در این گزارش اما بررسی روحیات 
دانش آموزان و چگونگی برخورد و ظرفیت 
سیستم آموزشی ایران نیست. بحث مورد نظر 
در خصوص تاثیر تعطیلی مدارس در بهبود 
شاخص آلودگی هواست. هرچند که اخیرا 
و همراه با آلودگی هوا، کمبود گاز و قطع آن 
به دنبال بارش برف در استان های کشور، هم 
موجبات این تعطیلی را فراهم کرد. روز گذشته، 
علی سلاجقه، رئیس سازمان حفاظت محیط 
زیست گفته که »تعطیلی ها، کمکی به آلودگی 

هوا و بهبود شاخص ها نمی کند و این اقدام 
راه درمان نیست.« او گفته است که »دیگر 
نمی پذیریم مدارس در روز های متعددی 
تعطیل باشند.« مشخص نیست با افزایش 
آلودگی این نپذیرفتن آقای سلاجقه تا کجا 
بتواند عملی شود. روز گذشته یعنی نخستین 
روز بهمن ماه، هوای تهران برای همه گروه ها 
»ناسالم« و در وضعیت قرمز، اعلام و میانگین 
غلظت ذرات معلق کمتر از 2.5 میکرون 
گزارش شد که آلاینده اصلی تهران در 24 
ساعت مورد نظر بود و عدد 156 را نشان می داد. 
بر اساس شاخص کیفیت هوا )AQI(، زمانی 
که شاخص عددی بین 151 تا 200 را نشان 
دهد، کیفیت هوا در شرایط ناسالم برای همه 
گروه هاست. همچنین گزارش شد که تعداد 
روز های پاک تهران، مشهد، اهواز، اصفهان و 
کرج در یک سال گذشته کمتر از 10 روز بوده! 
رئیس گروه سلامت هوا و تغییر اقلیم وزارت 
بهداشت با اعلام این خبر، به یکی از عوامل 
اصلی آلوده کننده هوا هم اشاره کرد؛ مازوت 
سوزی آن هم در 14 نیروگاه کشور. عباس 
شاهسونی، با بیان این جمله که منابع ثابت و 
سوخت های مصرفی نیز از دیگر منابع آلودگی 
هوا هستند، توضیح داد که »در شهرهایی مانند 
اصفهان و اراک که نیروگاه ها به سکونتگاه های 
انسانی نزدیک ترند، مازوت سوزی روی غلظت 
ذرات معلق و دی اکسید گوگرد تاثیر دارد 

و می تواند باعث افزایش غلظت آلاینده ها 
شود. اگر جست وجو را برای یافتن شهرهای 
آلوده ایران ادامه دهید ممکن است به قزوین 
برسید که روز گذشته گفته شد که آلودگی هوا 
در آنجا از سایر استان ها پیشی گرفته و البته 
اعلام شد که احتمال ادامه تعطیلی مدارس و 
محدودیت ها در استان وجود دارد. تعطیلاتی 
که قاسم الهیاری، عضو شورای شهر قزوین از 
آن یاد کرده، ما را به نقطه اول می رساند؛ بر 
اساس آنچه رئیس سازمان حفاظت محیط 
زیست، گفته بود قرار نیست دیگر مدارس 
تعطیل شوند و دانش آموزان باید پی آلودگی 
هوا و همه مضرات آن را به جان بخرند چون 
نرفتن ان ها به مدرسه تاثیری در رفع آلودگی 

هوا نداشته است. 
 چرا تعطیلی مدرسه ها موثر نبوده؟

اما در خصوص اظهار نظر آقای سلاجقه 
در عدم تاثیرگذاری تعطیلی مدارس در 
رفع آلودگی هوا، نگاهی به صحبت های او 
می اندازیم که با این جملات شروع شده: »با 
توجه به شرایط کشور از نظر درجه حرارت 
هوا و اینکه شاهد سرمای بی سابقه ای هستیم، 
وضعیت آلودگی هوا به رغم بارش برف و باران 
بهبود نیافته است.« او گفته »هرچه دمای هوا 
کاهش پیدا کند، تجمع و انباشت آلودگی ها در 
ارتفاع کمتر و پایین تر یعنی نزدیک به سطح 
زمین اتفاق می افتد و هرچه هوا سنگین تر 

شود، آلایندگی ها امکان انتقال به سطوح بالاتر 
را ندارند.« رئیس سازمان حفاظت محیط 
زیست، با اشاره به اینکه وضع آلودگی هوا 
مربوط به یک انباشت 50 تا 60 ساله است، با 
بیان اینکه »رویکرد دولت در همه دستگاه های 
اجرایی، وزارتخانه ها و سازمان ها به این سمت 
است که کاهش آلودگی هوا را اولویت خود 
قرار دهند و در این راستا اقدامات موثری 
انجام دهند«، رسیدگی به بحران آلودگی 
هوا را از انتظارات مهم مردم دانسته، به سراغ 
بحث تعطیلی مدارس رفته و گفته »خود ما 
هم دیگر نمی پذیریم که مدارس در روزهای 
متعددی تعطیل باشند. تعطیلی مدارس ضربه 
سنگینی به خانواده ها و جنبه های مختلف 
فرهنگی، اجتماعی و آموزشی وارد می کند.« 
سلاجقه علت عدم رفع آلودگی هوا را اینطور 
توضیح داده که: »تعطیلی مدارس کمکی به 
آلودگی هوا نمی کند و این تصمیم در این 
مدت در بهبود شاخص ها اثری نگذاشته است. 
چراکه در شرایط تعطیلی، رفت و آمدها قطع 
نمی شود و ممکن است خانواده ها باز هم با 
استفاده از وسایل نقلیه شخصی در خیابان ها 
رفت و آمد داشته باشند.« او درباره راه درمان 
موثر هم گفته: »راه درمان اسقاط خودروهای 
فرسوده است. بعد از اسقاط خودرو، استفاده از 
سوخت پاک می تواند در بهبودی آلودگی هوا 
اثرگذار باشد که اقدامات خوبی در این زمینه 
انجام شده است؛ راهکار دیگر برای درمان 
این بحران رسیدگی به وضع صنایع آلاینده 
است. کنترل فعالیت صنایع آلاینده، اقدامی 
مهم در جهت بهبود این بحران است که 
به طور جدی این مساله را پیگیری می کنیم.« 
رئیس سازمان محیط زیست کشور در رابطه 
با اقدامات که تاکنون در این خصوص انجام 
شده هم گفته: »اگر گزارش های موجود در 
این زمینه به خصوص گزارش های مربوط 
به کلانشهرها را پیگیری کنید و مورد بررسی 
قرار دهید، می بینید با تعداد زیادی از صنایع 
آلاینده  برخورد شده و حتی در مواردی آنها 
را پلمب کرده ایم، لذا در این زمینه اقدام 
جدی آغاز شده است.« با این همه و با توجه 
به صحبت های این مقام مسئول در حوزه 
محیط زیست مردم، به نظر می رسد برخورد 
با صنایع آلاینده به اندازه کافی نبوده و افاقه 
نکرده چراکه باز هم آلودگی هوای شهرها و 

استان های ایران ادامه دارد.
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نگــــره

  کاهش 3 تا 5 درجه ای دما 
در برخی نقاط ایران 

 سازمان هواشناسی نسبت به کاهش 3 تا 
5 درجه ای دما در مناطقی از شمال غرب، 
شمال شرق، شرق، جنوب شرق و غرب کشور 
هشدار صادر کرد. این سازمان با صدور هشدار 
سطح زرد از کاهش دما در برخی مناطق ایران 
خبر داد و بر لزوم صرفه جویی در مصرف گاز و 
دیگر حامل های انرژی تاکید کرد. اثر مخاطره، 
افزایش مصرف و اختلال در انتقال منابع انرژی 
به ویژه برق و گاز، یخبندان و لغزندگی جاده ها، 
احتمال خسارت به صنعت کشاورزی، معرفی 
شده است و توصیه ای که شده این است: 
مدیریت و صرفه جویی در مصرف منابع انرژی، 
احتیاط در سفرها و به همراه داشتن تجهیزات 
لازم و سوخت، محافظت و پوشش لوله های 
آب، استفاده از ضدیخ در رادیاتور خودروها و 

ماشین آلات کشاورزی. 

شهرداری تهران وظیفه انتشار اسامی 
ساختمان های نا  ایمن را ندارد

شهردار پایتخت، گفت: تاکنون هیچ گاه 
بررسی جامعی در رابطه با ساختمان های 
ناایمن تهران انجام نشده است. چندی قبل 
سازمان آتش نشانی شروع به بررسی ایمنی 
ساختمان ها از منظر استانداردهای خود 
کرد و در نهایت 129 ساختمان را ناایمن از 
نظر استانداردهای آتش نشانی تشخیص داد. 
علیرضا زاکانی، گفت: شهرداری اسامی این 
ساختمان ها را در اختیار مراجع قضائی قرار 
می دهد و پیگیر فرآیندهای قانونی نیز است 
ولی با این وجود مجموعه شهرداری تهران 
وظیفه انتشار اسامی ساختمان های ناایمن را 
ندارد. شهردار تهران، انتظارش از خبرنگاران 
این است که به جای پیگیری انتشار اسامی 
ساختمان ها، از مسئولین در رابطه با اقدامات 
صورت گرفته مطالبه گری کنند. شهرداری 
پای کار رفع ناایمنی ساختمان های تهران است 
و تلاش می کند شهری ایمن برای شهروندان 

بسازد. 

آمادگی ایران و نیکاراگوئه برای 
همکاری در عرصه های سلامت

 وزرای بهداشت ایران و نیکاراگوئه برای 
همکاری با یکدیگر در تمام زمینه های سلامت 
اعلام آمادگی کردند. بهرام عین اللهی، گفت: 
نیکاراگوئه از اولین کشورهایی بود که مجوز 
استفاده از واکسن ایرانی را صادر کرد و ایران 
آمادگی دارد که مرزها را در توسعه برنامه های 
سلامت با این کشور بردارد. او مهم ترین 
زمینه های همکاری ایران و نیکاراگوئه را حوزه 
دانشگاهی، آموزش علوم پزشکی و تبادل 
استاد و دانشجو دانست و اضافه کرد: می توانیم 
سالانه یک همایش در زمینه های علمی به 
میزبانی جمهوری اسلامی ایران و جمهوری 
نیکاراگوئه، برگزار کنیم. وزیر بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی خاطرنشان کرد: برای توسعه 
همکاری ها لازم است یک کارگروه مشترک 

همکاری بین دو کشور تشکیل شود. 

بحران های محیط زیستی ناشی از 
کم توجهی به منابع طبیعی است

 معاون امور جنگل سازمان منابع طبیعی 
و آبخیزداری کشور گفت: تمام بحران های 
زیست محیطی که امروز دامن گیر بشر شده است، 
ناشی از کم توجهی و بی توجهی به منابع طبیعی 
در سراسر دنیاست. نقی شعبانیان، به اهمیت 
احیا و حفظ منابع طبیعی در کشور پرداخت و 
گفت: امروز دنیا با چالش های زیست محیطی 
زیادی از جمله: بلایای طبیعی، آلودگی خاک، 
آب، فرسایش، ریزگرد، سیل، توفان و تغییر اقلیم 
و عوامل ناشی از آن روبه رو است و در کشورما نیز 
همین بحران ها وجود دارد. او افزود: برای کاهش 
چالش های زیست محیطی برنامه ریزی هایی از 
سوی دولت انجام شده و مقرر شد طی چهار سال 
آینده یک میلیارد نهال در کشور کاشته شود. 
شعبانیان، گفت: برای تولید و کاشت یک میلیارد 
اصله نهال، ظرفیت نهالستان ها در استان ها 
سنجیده شده و زیر ساخت ها برای تولید سالانه 
250 میلیون نهال تجهیز شده است که در 
این میان منابع طبیعی سمنان برای تولید 2.5 
میلیون اصله نهال در نهالستان های این استان 
اعلام آمادگی کرده است. معاون امور جنگل های 
سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور با اشاره 
به اینکه حفظ منابع طبیعی وظیفه شرعی، 
قانونی،  فرهنگی و تاریخی ماست ادامه داد: رهبر 
معظم انقلاب نیز توجه زیادی به موضوع منابع 
طبیعی و درختکاری دارند و از نظر فرهنگی در 
شعارهای ما از این موضوع نیز فراوان یاد شده 
است. او با بیان اینکه حفاظت از منابع طبیعی 
یکی از سخت ترین مدیریت هاست گفت: حفاظت 
از منابع طبیعی و محیط زیست که با بحران های 
مختلفی روبه رو است، شب و روز نمی شناسد 
و لذا اگر عاشق این کار نباشید کم می آورید. 
معاون امور جنگل های سازمان منابع طبیعی و 
آبخیزداری کشور اظهار کرد: جنگل کاری کشور 
ما بیش از یک هزار سال قدمت دارد که همین 
نشان می دهد در بحث حفظ منابع طبیعی نباید 
کوتاهی کنیم. شعبانیان شاخص دیگر صیانت از 
منابع طبیعی را دانش فنی عنوان کرد و گفت: 
تعامل مناسب با تمام دستگاه های اجرایی بخش 
مهمی از وظایف همکاران ما را به خود اختصاص 

می دهد. 

اخبارکــــوتاه

روی خط آرمان ملی

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست گفته تعطیلی ها، کمکی به آلودگی هوا و بهبود شاخص ها نمی کند و این اقدام راه درمان نیست

مدرسه رفتن یا نرفتن!
  قزوین در آلودگی هوا از سایر استان ها پیشی گرفت و احتمالا امروز مدارس تعطیل اند!

   وضعیت هوای تهران دوباره قرمز شد      تعداد روز های پاک تهران، مشهد، اهواز، اصفهان و کرج در یک سال گذشته کمتر از ۱۰ روز بوده

   رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس 
با گلایه از وضعیت نامناسب صنایع لبنی 
راکد و نیمه تعطیلی فارس، اعلام کرد: بر 
اساس اطلاعات دریافتی و آمارهای موجود 
بیش از 60 درصد کارخانه های لبنی استان 
راکد شده اند که این مساله یک آسیب جدی 
در حوزه تولید است. محمدجواد عسکری 
در نشست با مدیران عامل کارخانه های 
لبنی فارس در رابطه با ضرورت احیای 
لبنی  نیمه فعال  و  تعطیل  کارخانه های 
فارس از مسئولان دولتی، خواستار شد: 
تمامی دستگاه های اجرایی موظف هستند 
در اسرع وقت نسبت به ارائه اطلاعات دقیق 
راه اندازی مجدد واحدهای تولیدی و بررسی 
مسائل تولیدکنندگان فعال نیز اهتمام جدی 
داشته باشند و مجلس از جایگاه نظارتی و 
قانونی خود این موضوع را پیگیری جدی 
خواهد کرد. او با تاکید بر اینکه تولید 
محصولات سالم در کشور از اهمیت بسیار 
بالایی برخوردار است، مطرح کرد: تولید 
محصولات لبنی به عنوان یک کالای اساسی 
مورد نیاز مصرف کنندگان باید بر اساس 
استانداردهای جهانی باشد تا بتوانیم نسبت 
به سلامت جامعه دوراندیشی داشته باشیم. 
او با اشاره به اهمیت کیفیت تولید محصولات 
لبنی در دنیای امروز و تأثیر آن در بازارهای 
جهانی، افزود: متولیان حوزه سلامت باید 
نسبت به فرآیند تولید محصولات دقت نظر 
ویژه ای در ارائه گواهی بهداشت محصولات 
از  برخی  که خوشبختانه  باشند  داشته 
کارخانه های لبنی فارس توانستند در این 
زمینه به تولیدکننده برتر از نظر کیفیت و 
سلامت محصول دست پیدا کنند. عسکری 
ادامه داد: کیفیت محصولات لبنی باید به 
گونه ای باشد تا امکان خلق فرصت  در ارائه 
کالاهای ایرانی در سطح بین الملل فراهم 
بشود. رئیس شورای سیاست گذاری بخش 
کشاورزی اتاق بازرگانی با بیان اینکه توسعه 
صادرات محصولات و فرآورده های کشاورزی 
و دامی باید در مسیر مناسبی قرار داشته 

باشد، اظهار داشت: با توجه به ارزیابی های 
صورت گرفته اخیر این امکان وجود دارد 
تا بتوانیم برخی از فرآورده های لبنی تولید 
داخل دارای مزیت رقابتی در حوزه صادرات 
را به صورت هدفمند در بازارهای جهانی 
عرضه کنیم. عضو اصلی شورای گفت وگوی 
دولت و بخش خصوصی در این رابطه با تاکید 
بر اینکه نگاه و رویکرد دولت باید معطوف به 
توسعه واحدهای تولیدی برتر باشد، تصریح 
کرد: انتظار ما از دولت سیزدهم این است فضا 
و فرصت مناسب برای تولیدکنندگان برتر 
را در حوزه های گوناگون به ویژه در بخش 
صادرات فراهم کند که در این زمینه اگر موانع 
قانونی وجود داشته باشد مجلس یازدهم و 
کمیسیون تخصصی کشاورزی در راستای 
اصلاح یا وضع قوانین حمایتی آمادگی کامل 
دارد. نماینده داراب و زرین دشت در مجلس 
شورای اسلامی با تشریح بر اینکه باید در 
زمینه پیاده سازی طرح ها و برنامه های 
توسعه ای صنایع تبدیلی و تکمیلی اقدام 
جدی داشته باشیم، گفت: صنایع غذایی 
باید پیشران اقتصادی بخش کشاورزی 
و دامپروری در کشور باشد که ظرفیت ها 
و قابلیت های منحصربه فرد استان فارس 
باید از فضای بالقوه ای به فضای عملیاتی و 
بالفعل  تغییر پیدا کند. این نماینده مجلس 
با بیان اینکه باید در راستای حمایت از 
جذب سرمایه نسبت به رفع موانع قانونی 
تولیدکنندگان و دغدغه سرمایه گذاران 
تعهد داشته باشیم، خاطرنشان کرد: ایجاد 
زیرساخت ها و بسترهای لازم سرمایه گذاری 
تبدیلی و  در حوزه های مختلف صنایع 
تکمیلی باید به صورت یک برنامه مشخص 
و طبق یک نقشه راه هدفمند در سیاست ها و 
راهبردهای کلان کشور و استان ها به صورت 
یک فرآیند تعریف شده عملیاتی بشود تا 
بتوانیم در حوزه اشتغال و توسعه اقتصادی 
نسبت به تحقق شعار سال مبنی بر تولید؛ 
دانش بنیان و اشتغال آفرین نیز کارنامه قابل 

قبولی به ملت ایران ارائه کنیم.

  نماینده مردم پلدختر در مجلس شورای 
اسلامی گفت: 400 هکتار از اراضی مردم 100 
درصد تخریب شد و تاکنون جبران خسارت 
نشده است. حمیدرضا کاظمی در نشست 
وزیر جهاد کشاورزی با اتحادیه های باغداران، 
دامداران، کشاورزان، آبزی پروران و اصناف با 
اشاره به اینکه شهرستان پلدختر با 330 روستا 
سومین شهرستان پهناور لرستان است، اظهار 
داشت: شهرستان پلدختر با 60 درصد جمعیت 
روستایی در حوزه کشاورزی و دامپروری حرف 
زیادی برای گفتن دارد. او با اشاره به اینکه 
پلدختر در زمان جنگ ۷2 بار مورد حمله 
دشمن قرار گرفت و 336 شهید تقدیم انقلاب 
کرد، بنابراین باید توجه ویژه ای به این مردم 
بشود، افزود: سیل 98 خسارت های قابل توجهی 
به زیر بخش کشاورزی وارد کرده که فقط 400 
هکتار از اراضی کشاورزی مردم 100 درصد 
تخریب شد و تاکنون جبران خسارت نشده 
است، پیشنهاد ما برای رفع این مشکل پرداخت 
تسهیلات بلاعوض و کم سود است. نماینده 
مردم پلدختر و معمولان در مجلس شورای 
اسلامی با تاکید بر اینکه یکی از مطالبات ما 
استمهال وام کشاورزانی است که بر اثر سیل 
متحمل خسارت شده اند، گفت: احداث سدهای 
»چول هول« و سد »بن لار« در این شهرستان 
ضروری است، همچنین اجرای طرح های 
آبخیزداری و آبخوان داری همچنین سدهای 
خاکی و ملاتی باید مورد توجه قرار بگیرد. 

کاظمی با بیان اینکه بر اثر سیل جاده بین 
مزارع و کانال های آب بر متحمل خسارت شدند 
اما تاکنون این خسارات جبران نشده است، 
خاطر نشان کرد : برای رفع مشکل جاده های 
بین مزارع و کانال های آب بر به ماشین آلات 
راهسازی نیاز است. او با بیان اینکه خشکسالی 
خسارت جدی به باغداران، دامداران و کشاورزان 
وارد کرد، افزود: پیشنهاد و مطالبه ما استمهال 
وام های کشاورزانی است که بر اثر خشکسالی 
متحمل خسارت شده اند. نماینده مردم پلدختر 
و معمولان در مجلس شورای اسلامی، بر تکمیل 
ایستگاه های پمپاژ شهرستان تاکید کرد و گفت: 
هفت ایستگاه پمپاژ پلدختر داریم که بر اثر 
سیل تخریب شدند، انتظار داریم اعتبار لازم 
برای تکمیل این پروژه ها تخصیص داده شود. 
کاظمی با اشاره به وجود 15 هزار جمعیت 
عشایری ثابت و مهاجر پلدختر با دو میلیون 
رأس دام سبک، اظهار کرد: پیشنهاد ما ارتقای 
اداره امور عشایری پلدختر به اداره کل است. او 
در ادامه بر تأمین تسهیلات مورد نیاز کشاورزان 
برای خرید ماشین آلات و تجهیزات کشاورزی 
تاکید کرد و افزود: انتظار ما افزایش تسهیلات و 
سهمیه استان برای خرید تجهیزات کشاورزی 
است. نماینده مردم پلدختر و معمولان در 
مجلس شورای اسلامی، گفت: با توجه به وجود 
دو هزار باغ انجیر و صیفی کاری در شهرستان 
توقع ما تشکیل تعاونی برای کاهش دلالی در 

بازار محصولات کشاورزی است. 

۴۰۰ هکتار از اراضی مردم در سیل 
پلدختر ۱۰۰ درصد تخریب شد

بیش از ۶۰ درصد کارخانه های لبنی 
فارس راکد شده اند


